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A renovación de rúas en distintos 
barrios centrou a inversión urbana

A maior inversión 
da historia feita 
na zona rural

A Ribeira e Enrique IV, 
espazos para a veciñanza

Renovación integral do 
parque Pablo Iglesias 

Mellora da seguridade 
viaria en todos os barrios

Arenovación de rúas 
da cidade foi unha 
constante nestes anos. 

Un programa que continuará 
tamén no vindeiro mandato e 
que incluíu inversións de máis 
de 2 millóns de euros en máis 
dunha decena de proxectos. En 
todos eles, dende o goberno 
socialista impulsamos unha 
renovación integral incluíndo 

Foi a maior inversión feita 
nunca antes polo Concello. 
A zona rural recibiu máis 

de 3,5 millóns de euros durante 
os últimos catro anos. Deles, 
1,3 millóns de euros foron 
para a mellora da seguridade 
viaria, coa pavimentación e 
sinalización de viais municipais 
na maior parte das parroquias.
Foi sen dúbida una das maiores 
apostas deste mandato e conti-
nuará co plan de mellora de vías 
municipais durante os próximos 
catro anos.

Na relación de actuacións, 
con preto de 30 quilómetros 
asfaltados,  inclúense viais  na 
zonas de San Xiao, Tabacos, 
Illobre, Viladesuso, Viraventos, 
Gas, Tarreo, Lamadaqueira, 
Guiliade, A Rúa, Camino de la 
Estación, Tiobre, Pontellas e 
Piadela.

Tamén se realizaron pavi-
mentacións en varios camiños 
de Requián, A Veiga, Caraña, O 

Entre as obras realizadas en dis-
tintas zonas da cidade destacan 
as de mellora do barrio da Ribeira, 
na praza Paio Formoso e da rúa 
Mariña ata a rúa Manuel Naveira, 
coa reorganización das dúas pra-
zas, a renovación do pavimento, 
substitución de augas residuais, 
pluviais e abastecemento de 
auga e nova iluminación en am-
bas as prazas. 

Iniciáronse as obras de re-
novación do parque Pablo 
Iglesias, cunha inversión de 
99.485 euros. A actuación 
prevé árbores, a renovación 
de pavimentos e bordos e 
novo mobiliario urbano, entre 
outras cousas. 

Plantaranse 28 exemplares 
no lugar daqueles enfermos.
Tamén se actuará nos carrei-
ros, colocaránse 23 bancos 
(recollendo unha das peti-
cións dos usuarios de maior 
idade), substituiranse papelei-
ras, luminarias, limparanse as 
esculturas, e colocarase unha 
nova fonte bebedoiro.

A mellora da seguridad foi 
outra das actuacións impor-
tantes, con pintados das 
rúas cada certo tempo que 

Os socialistas desenvolvemos un programa de renovación de rúas que nesta primeira fase incluíu actuacións 
nunha decena de vías cunha inversión de máis de 2 millóns de euros e que continuará nos vindeiros anos

Os socialistas destinamos máis de 3,5 millóns a obras 
durante os últimos catro anos en todas as parroquias

A rúa Pintor Seijo Rubio foi incluida no plan de melloras 

Mellorouse a maior parte da rede viaria da zona rural

Asfaltáronse cerca de trinta quilómetros de viais 

Tamén se realizaron melloras en Río Sol

Rúa Marina, no barrio da Ribeira

Traballos no parque Pintados de pasos peonísDende o Concello impulsouse a mellora da praza

redes, sinalización, beirrarúas e   
pavimentación. 

Na relación de proxectos 
figuran as rúas Alcalde Becca-
ría, Tomás Dapena, Castelao, 
Concepción Arenal, Pintor Sei-
jo Rubio ou río Sol. O último 
proxecto incorporado a este 
plan foi o da rúa Xudeos e Cruz 
Verde, que está  agora en fase 
de execución. 

O obxectivo do proxecto foi 
recuperar espazos para o uso do 
cidadán cun  investimento que 
superou os 237.000 euros.

Tamén se executaron, con 
retraso polas trabas postas pola 
Xunta, os traballos na praza de 
Enrique IV, unhas obras que 
consistiron na renovación das 
redes; beirarrúas, bancos, pape-
leiras, farois e árbores. 

Couto, Castro-Pontellas, Monte-
llos, O Farragoto, A Graña, Xer-
pe-Braxe, Cerdeiras, Abelares, 
A Peada, Tarreo, Cal das Barras, 
Sapeiro, A Seara e do Conde a 
Guiliade.

afectaron a todos os barrios da 
cidade. A limitación de zona 30 
e os pasos de peóns elevados 
foron outras das actuacións.
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SEGURIDADE VIARIA

Adecuación das fontes e 
lavadoiros no rural 

Novos aseos públicos na 
praza do Campo

Dentro da conservación do 
patrimonio, impulsamos un 
programa de limpeza de fontes 
e lavadoiros. 

Contempla a adecuación 
dos espazos coa limpeza e o 

Betanzos dispón dos primeiros 
aseos públicos autolimpables 
na rúa Sánchez de Taibo, a 
carón do edificio Liceo.  Cada 
unha das cabinas-aseo, home/
muller, é de aceiro inoxidable  
e se autodesinfecta a presión 
para despois secar de forma Arranxos en Montellos

Interior dos novos aseos

automática, con toda segurida-
de para os/as usuarios/as.

Ademais conta con papeleira, 
dispensador de xabón, colgadoi-
ro, espello, billa de aceiro inoxi-
dable automático e secamanos 
con funcionamento á exposición 
das mans baixo unha fotocélula.

pintado. Así, fixéronse actua-
cións en Castro, Montellos, 
Piadela, Guiliade San Marti-
ño, ademais da restauración 
completa do lavadoiro de 
Betanzos o Vello. 

Máis de 2.300 
luminarias con 
tecnoloxía LED

Redución do gasto e 
eficiencia enerxética. 
Durante o mandato actual 

rematamos a instalación de novo 
alumeado público que se colocou 
tanto na zona urbana como na 
rural. En total, só nestes catro 
anos investíronse 2,2 millóns de 
euros na colocación duns 2.300 
puntos de luz. 

Con este programa, financia-
do con fondos europeos, Be-
tanzos consegue unha redución 
do consumo de enerxía na rede 
de alumeado público dun 70%. 
Este aforro, pola rebaixa de po-
tencia, non afecta, sen embar-
go, á luminosidade que é similar 
ou incluso superior ao anterior 
sistema.

O proxecto, financiado 
pola UE, levouse a cabo 
tanto na zona urbana 
como na rural 

O plan desenvolveuse en todas as parroquias

Na zona urbana instaláronse luminarias en todas as rúas 

Estas actuacións comple-
táronse coa mellora dos pasos 
de peóns que o Concello senali-
zou con luminarias de led, pasos 
situados en distintos puntos do 
concello, tanto en zonas urbanas 
como en rurais. 

Outro dos proxectos que se 
levaron a cabo dentro do mesmo 
programa foi a renovación da 

rede semafórica con tecnoloxía 
LED na práctica totalidade da 
cidade. Ademais tamén se ins-
talaron pulsadores para regular 
o paso de peóns en cruzamento 
de alta intensidade. 

Renovouse a rede 
semafórica con 

tecnoloxía LED na 
práctica totalidade da 

cidade

A veciñanza segue a reclamar medidas en varios puntos

A Xunta (PP) esquécese de 
Guiliade, Infesta e Castro

AXunta do PP leva anos 
sen atender as peticións 
dos veciños e do Concello 

para mellorar a seguridade nas 
estradas da súa competencia ao 
seu paso por Infesta, Guiliade e 
Castro.

Concello e veciñanza 
levan anos agardando 
que se constrúan 
beirraúas nas estradas 
autonómicas

A pesar de producirse acci-
dentes e situacións de perigo, 
a Xunta segue sen construír 
beirarrúas. A súa única alterna-
tiva é que Tráfico realice máis 
controis. Dende o PSOE segui-
remos a esixir medidas.

Eliminación 
do cruce da 
Magdalena

Mellora da 
seguridade en 
Fraga Iribarne

A antiga N-VI pasou a ser 
de titularidade municipal

Un dos puntos negros de 
Betanzos é o cruce da Mag-
dalena. A alcaldesa e candi-
data socialista, María Barral, 
conseguiu que o Goberno 

Dende o Concello melloramos 
o tráfico e a seguridade coa 
construción dunha pequena 
rotonda na avenida Fraga 
Iribarne (zona A Condesa) 
coa que se eliminou un cruce 
regulado por semáforos no 
que se producían numerosos 
atascos de tráfico.

Ademais da rotonda mello-
rouse a avenida Fraga Iribarne 
entre As Cascas e o Carregal.

Acadouse un acordo con Es-
tradas para a cesión da antiga 
N-VI, unha cesión reclamada 
fai anos que agora será rea-

Proxecto para A Magdalena

Rotonda en Fraga Iribarne

A antiga  N-VI ao seu paso por Valdoncel

lidade e que suporá melloras 
substanciais da estrada e bene-
ficios para á veciñanza en canto 
ás distancias de servidume. 

constrúa unha glorieta e elimi-
ne a peligrosidade do cruce. 
Os traballos xa están en fase 
de contratación e suporán un 
desembolso para o Estado de 
casi 200.000 euros. 

Este proxecto permitirá me-
llorar a seguridade nunha zona 
urbana onde se producen nu-
merosas situacións de perigo. 
A execución desta rotonda era 
unha das condicións impostas 
por María Barral a Estradas 
para chegar a un acordo sobre 
a cesión ao Concello da antiga 
N-VI.
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PARQUES INFANTÍS

Reprodución dunha parte do parque temático

As zonas de xogos reproducirán partes da zona histórica

Proxecto para cubrir o parque de Pintor Seijo Rubio

O parque infantil do Pasatempo 
convertirase en parque temático

A renovación dos parques 
infantís será un dos 
obxectivos do vindeiro 

mandato. Haberá un plan de 
melloras de xogos para todo o 
municipio e novas instalacións 
como o parque temático do 
Pasatempo, reproducindo pezas 
da zona histórica para que os 

Sumarase a proxectos para cubrir o de Pintor Seijo 
Rubio e crear novos no casco histórico y en Viuxe

máis pequenos coñezan a súa 
historia mentras gozan dos 
xogos.

Ademais cubrirase o parque  
Pintor Seijo Rubio para que poi-
da ser utilizado en días de chu-
via; e executarase unha nova 
zona en Viuxe o outra no casco 
histórico. 

Unha parte do parqueSerán xogos inclusivos

Paso a nivel de acceso ao porto

Novo acceso ao Porto 
dende a zona da Magdalena

OGoberno construirá 
un novo acceso ao 
Porto dende a zona da 

Magdalena para eliminar así o 
paso a nivel. Será Adif quen 
execute os traballos despois de 

María Barral opúxose 
ao proxecto inicial de 
Adif polo impacto que 
tiña para a veciñanza e 
agora farase outro

que a alcaldesa e candidata do 
PSOE, María Barral, opuxérase 
á construción dun vial que 
conectaba o Paseo Ramón 
Beade e a rúa Arxentina a través 
dun paso superior sobre a vía 
do ferrocarril, cunha pasarela 
peonil situada na contorna do 
actual paso a nivel. A primeira 
edil trasladou que o Concello 
se opoñía polo impacto que 
suporía para a zona e insistiu 
na construción dunha conexión 
dende uns 300 metros do 

Renovación da 
avenida García 
Naveira

 Adif amaña 
a pasarela 
peonil sobre o 
río Mandeo  

Dentro das obras financiadas 
pola Deputación, executarase 
a renovación do pavimento 
dunha das vías principais da 
cidade, a avenida Jesús García 
Naveira, na que se investirán 
máis de 65.000 euros. Trátase 
dunha actuación coa que se 
pretende mellorar o firme reali-
zar un novo pintado, revisando 
ademais as tapas de servizos 
deteriorados como consecuen-
cia da importante intensidade 
de tráfico que absorbe. 

Adif rematou a reposición da 
pasarela peonil da ponte sobre 
o río Mandeo que desde hai 
tempo estaba en moi mal esta-
do de conservación, co paso de 
madeira deteriorada, taboleiros 
que non estaban ben colocados 
ou que directamente faltaban 
provocaban moita insegurida-
de. Isto levou ao Concello a 
pechar este paso.

Os traballos centráronse na 
substitución de toda a pasarela 
peonil por un ferro metálico e 
pintado. 

A Xunta non soluciona os 
problemas das liñas de bus
Os socialistas denunciamos e 
trasladamos en varias ocasións 
as queixas dos usuarios do trans-
porte público pola falta de infor-
mación e poucas frecuencias 
para atender ás necesidades da 
veciñanza das liñas de autobús 
que van cara A Coruña e Ferrol. 
Seguiremos insistindo para que 
a Xunta do PP faga caso e aten-
da a centos de veciños/as que 

Marquesiña na praza do Campo

padecen a súa desidia día tras 
día. 

Ademais buscaremos solu-
ción á mellora do tren de proxi-
midade, que tamén levamos 
reclamando anos para que haxa 
máis frecuencias e sexa unha 
verdadeira alternativa, así como 
a liberación definitiva das peaxes 
de Maceda e Guísamo para evi-
tar as saturacións da N-VI.

cruce da Magdalena e desde 
aí un viaduto duns 163 metros 
de lonxitude para conectar cos 
terreos portuarios. 

Esta solución é inasumible 
por parte de Adif polos altos 
custos económicos que su-
poñería, máis de seis millóns 
de euros, co que se acordou 
buscar unha solución interme-
dia, sen o impacto visual da 
proposta de Adif e recollendo 
unha conexión desde a antiga 
N-VI como expón o PSOE.
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O PASATEMPO

O Pasatempo e a 
súa recuperación

OPasatempo recobra vida.
Un dos obxectivos do 
goberno socialista foi 

recuperar esta xoia histórica, 
orgullo betanceiro, e impulsar 
aos poucos que volva a ser o 
que foi. O primeiro paso foi 
un convenio coa Deputación 
socialista para investir 750.000 
euros xunto ao Concello nunha 
primeira fase que se está a 
executar no estanque do Retiro.  

Segunda fase
A segunda está xa comprome-
tida. Será 1,5 millóns de euros 
dos fondos europeos aportados 
polo Goberno Central para mo-
numentos declarados Ben de 
Interese Cultural (BIC) no Cami-
ño de Santiago. 

Reparanrase, segundo o 
proxecto feito polo Concello, 
a fonte das Catro Estacións, o 
estanque da gruta, a gruta e o 
invernadoiro, así como a insta-
lación das réplicas da pasarela 
orixinal do parque do Retiro, 
que foi cedida polos propieta-
rios do Pazo de Armuño.

As admnistracións socialistas aportaron 2,2 millóns 
de euros ao proxecto que segue á espera da Xunta

Parte do Pasatempo que xa foi recuperada

A Deputación co seu presidente, Valentín González Formoso, foi a primeira administración en colaborar na recuperación

Miñones anunciou a inversión de 1,5 millóns do Goberno de España   

A maiores dos 2,2 millóns 
que están xa destinados ao 
parque das administracións 
socialistas, dende o Concello 
solicitamos outros 1,5 mi-
llóns de euros a unha nova 
línea dos Next Generation 
para fins turísticos.  

Esta actuación centrarase 
en melloras na accesibilidade 
e na conexión dos distintos 
niveis do parque, ademais de 
restauración e recuperación 

Pendentes doutro millón de 
euros nos Next Generation

de pezas e a adecuación das 
entradas.    

Así mesmo, os socialistas 
insistiremos ante o Goberno 
do Estado para optar tamén 
ao 2 % cultural e continuar 
así as actuacións marcadas 
polo Plan Director. Por outra 
banda, co fin de que a veci-
ñanza poida seguir o avance 
dos traballos,dende o Con-
cello comenzouse un progra-
ma de visitas ao parque. 

E mentras as aportacións 
chegan das administracións 
socialistas a Xunta do PP segue 
sen apoiar o proxecto. So boas 
intencións que non se traducen 
en compromiso con fondos 
propios. A única proposta son 
69.0000 euros para o Plan Di-
rector. 

Praza e área 
recreativa na 
Condesa
Outro dos prexectos que se le-
varán a cabo este ano será o de 
recuperación dunha franxa de 
zona verde situada entre a ur-
banización da Condesa e a N-VI. 

O obxectivo non é outro 
que recuperar un espazo que 
co paso do tempo se foi de-
gradando e que debe de ser 
aproveitado pola veciñanza de 
Betanzos en xeral e os da Con-
desa en particular, dotándoo de 
mobiliario urbano e dun espazo 
acorde para o esparexemento.

Contará con bancos e me-
sas, ademais de novas espe-
cies arbóreas. 

A maiores, tamén se realizará 
unha mellora da praza Enrique 
Riego para ordenar diferentes 
espazos de xogos para os máis 
pequenos, dotando ademais 
á zona de mobiliario urbano e 
realizando diversas actuacións 
de accesibilidade.

Esta actuación incluirá a 
reparación de pavimento e a 
creación dun pequeno circuíto 
para bicicletas. Delimitarase 
unha zona con mobiliario ur-
bano para xogos con pelota 
e que este tipo de actividade, 
para goce dos pequenos se 
poida conciliar coa presenza 
de maiores; e a creación dunha 
zona para xogos infantís tradi-
cionais.

Así será a praza do Emigrante

O PSdeG-PSOE aprobou 
tamén a rehabilitación e im-
permeabilización da praza do 
Emigrante cunha actuación 
que ten como obxectivo reor-
denar este espazo e mellorar 
o seu deseño e funcionalida-
de coa posibilidade de crear 
áreas de descanso e xogos 
infantís, recolocando o mo-
biliario urbano para xerar un 
uso máis lóxico da super-

Reforma da praza do 
Emigrante con xogos infantís

ficie da praza e dotala dunha 
identidade da que actualmente 
carece e resolver os problemas 
de impermeabilización cara á 
planta inmediatamente inferior. 

Mellorarase, por tanto, o 
firme actual, renovarase o pa-
vimento, as instalacións eléc-
tricas e de recollida de pluviais 
para evitar as filtracións que se 
producían sobre o garaxe exis-
tente debaixo da praza.

Cerca de 70 hortos para a 
veciñanza na zona urbana

Contar cun pequeno 
horto en pleno casco 
urbano. Así será o 

proxecto que se executará 
na zona de Bellavista polo 

O proxecto, que se 
levará a cabo este 
ano, recolle  parcelas 
pechadas,  dotadas con 
rego automático

Concello e a Deputación e 
que dará a posibilidade á 
veciñanza de contar cunha 
pequena parcela na que poida 
plantar, sementar ou o que 
queira. 

O proxecto de hortos urba-
nos estará anexo ao centro 
de formación ocupacional. A 
parcela municipal albergará 
un total de 68 hortos urba-
nos, divididos en camiños 
peonís, con unha zona de 

compostaxe; tomas para rega 
e delimitarase o chan de cada 
parcela. 

Nestas parcelas poderán 
realizarse plantacións agríco-
las con métodos de cultivos 
ecolóxicos.

Con esta iniciativa búscase 
que persoas que non dispoñen 
dun terreo propio para realizar 
cultivos poidan gozar deste 
espazo e co que mellora a pai-
saxe urbana na zona.

O hortos urbanos estarán delimitados e contarán con tomas de rega
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Casco histórico da cidade

Betanzos, o único que obtén 
fondos para turismo

Betanzos é o único concello 
da provincia que acaba 
de recibir un millón de 

euros dos fondos europeos 
dentro da convocatoria feita 
polo Goberno do Estado para  
Plans de Sustentabilidade 
Turística. O proxecto, que 
inclúe numerosas actuacións 

Acaba de recibir un 
millón de euros de 
axudas europeas 
para un proxecto que 
revitalizará o casco vello

para reactivar e promocionar o 
casco histórico, foi presentado 
xunto á Reserva da Biosfera. 
A proposta, antes de chegar a 
Madrid para a súa aprobación 
definitiva,  foi respaldada por 
Turismo de España e Fegamp, e 
tivo o voto en contra da Xunta 
do PP. 

A candidata socialista desta-
cou que se trata dun proxecto 
que, sen dúbida, revitalizará 
a zona e que, xunto á mellora 
do Mercado Municipal, suporá 
un importante impulso para o 
casco histórico. O proxecto  
executarase en tres anualidades 

PLAN TURÍSTICO SOSTIBLE

Entre as  accións que inclúe 
o Plan prevese a construción 
do primeiro parque infantil 
do casco histórico e con-
tará cunha asignación de 
210.000 euros. Trátase de 

O programa complétase cun 
servizo de bicicletas eléctri-
cas de alugueiro, coa instala-
ción de estacións de recarga 
en varios puntos da cidade 
permitindo a recollida nun 
punto e a devolución noutro, 
e conectando os diferentes 

O proxecto inclúe tamén 
a  creación de roteiros 
guiados interpretativos, 
xuntando os valores de Be-
tanzos contidos na impor-
tancia do centro histórico 
como elemento vivo, nos 
establecementos do casco 
histórico e nos produtos 
enogastronómicos da 
Reserva da Biosfera para 
que o visitante poida gozar 
dunha verdadeira viaxe 
polo centro histórico. 

A maiores, crearanse 
vías de cicloturismo co 
obxectivo de que estes ro-
teiros poidan realizarse en 
bicicleta e que, ademais, 
con este medio de trans-
porte sostible, poida gozar-
se dos principais recursos 
ambientais de Betanzos.

Primeiro parque infantil 
do casco histórico

Bicicletas eléctricas e espazo 
enogastronómico

Roteiros que 
mostren a 
riqueza da 
zona vella

recuperar un espazo verde 
para convertilo nun espazo 
de carácter familiar, que 
incluirá xogos para os máis 
pequenos relacionados coa 
historia do casco.

recursos tanto do casco his-
tórico como os que existen 
fóra desta zona. 

Por último, o plan recolle 
un programa de iluminación 
eficiente de “xoias” arqui-
tectónicas e a creación dun 
espazo enogastronómico. 

co obxectivo xeral de posicio-
nar Betanzos a nivel nacional 
como polo de turismo cultural e 
escaparate de produtos agroali-
mentarios da Reserva.

Ampliación dos paseos ata 
a Ribeira polo borde litoral
A mobilidade da zona e a súa 
conexión co centro é outro dos 
proxectos presentados polos 
socialistas. 
Unha actuación ambiciosa que 
conectará A Magdalena coa 
avenida Linares Rivas, a tra-
vés do Carregal con camiños 
seguros, e este á súa vez coa 
Ribeira polo paseo da Galera e 
o Malecón. 
O carril bici irá ligado ao proxec-

Imaxe da zona do paseo da Galera

to de dotación de estacións de 
bicicletas eléctricas que haberá 
en varios puntos da cidade e 
que unirán a zona dos colexios 
e institutos, con outros puntos 
da cidade e o casco histórico. 
Toda esta zona do Carregal que-
dará tamén unida ao centro da 
cidade a través doutro proxecto 
no que se prevé un novo diseño 
para a praza de Alfonso IX e a 
súa contorna.

O proxecto da avenida do Carregal dará preferencia aos peatóns

A transformación do Carregal como 
área de lecer para a veciñanza

O primeiro paso, para o que xa hai consignados 500.000 euros, é a reordenación da avenida onde se priorizará ás 
persoas con camiños seguros, saudables e accesibles, tanto para escolares como para os nosos maiores

Azona de O Carregal 
experimentará unha total 
transformación a través 

dun novo proxecto que impulsou 
o grupo socialista. 

O cambio comezará pola pro-
pia avenida, onde se priorizará 
o paso peonil, e a seguridade. 
O segundo cambio será a cons-
trución de novos equipamentos 
deportivos e de ocio para todas 
as idades na mesma zona, o que 
completará a oferta actual. 

O proxecto, para o que xa hai 
destinados máis de 500.000 
euros, prevé a creación dun 
itinerario seguro, saudable e 
accesible,  tanto para escolares 
como para a terceira idade, 
aumentando un espazo público 
adicado á mobilidade a pé ou 
en bicicleta, recuperando zonas 
degradadas e infrautilizadas 
dándolles un valor con mobilia-
rio deportivo e equipamento de 
lecer.

  Entre as actuacións que 
inclúe o proxecto recóllense a 
creación dun carril bici, o au-
mento de espazos para peóns; 
espazos de estancia para des-
envolver diferentes actividades 
ao aire libre; creación de itinera-
rios que permitan chegar desde 
o centro de Betanzos á zona 
de servizos públicos (colexios, 
instalacións deportivas, centro 
de saúde) de forma segura e a 
plantación de árbores.

A mellora da avenida 
será completada 
coa construción 

de novos 
equipamentos 

deportivos e 
de lecer na súa 

contorna

Os socialistas reclamamos 
que a Xunta amplíe as par-
tidas para este programa de 
sostibilidade e así se poida 
levar a cabo o proxecto que 
inicialmente presentou Be-
tanzos xunto coa Reserva 

Recortes no proxecto inicial
por valor de 2,3 millóns de 
euros e desenvolver todas 
as actuaciones previstas. 

En todo caso, dende o 
Concello mostramos a nosa 
satisfacción polo millón de 
euros concedido. 
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O documento prevé duran-
te o seu desenvolvemento 
a posibilidade de constrúir 
2.210 novas vivendas en 
chan urbano (1.339 en urba-
no consolidado, 711 en non 
consolidado, ás que hai que 
sumar 160 de ámbitos que 
contan con plan subsistente). 
A estas 2.210 novas viven-
das o documento amplía esta 
cantidade con 177 novas 
vivendas en urbanizable. 

En núcleo rural manté-
ñense sen apenas variación. 
Exponse unha capacidade 

Creación de vivendas, zonas 
verdes e novos equipamentos 
deportivos, sociais e culturais 

teórica de ata 892 vivendas. 
En total, Betanzos prevé un 
límite de 3.279 novas viven-
das no período de vixencia 
do PXOM. 

Ademais de prever o 
cremento ordenado de vi-
vendas, o Plan posibilitará a 
creación de zonas verdes e 
de novos equpamentos so-
ciais, deportivos e culturais 
non so para a zona urbana 
senón tamén para o rural. 
Porase fin a unhas normas 
subsiarias que a día de hoxe 
xa non tiñan sentido.

Un Mercado que 
será referente en 
toda a comarca

Un proxecto que 
transformará o Mercado 
Municipal nun referente 

na comarca e será, sen dúbida, 
o motor da revitalización do 
casco histórico. Os socialistas 
fomos quen de conseguir do 
Goberno de España 1,4 millóns 
para o Mercado Municipal 
no que a oferta de produtos 
agrolimentarios; os postos 
de peixaría ou de carnicería, 
se mesturen cunha oferta 
hostaleira.

Trátase de dar un paso máis 
nese obxectivo que temos de 
impulsar o casco histórico. Por 
unha banda, coa recuperación 
de vivendas e a mellora de rúas 
e vías; e por outro, con proxec-
tos que sexan tamén motor de 
actividade.

O proxecto ten como obxec-
tivo crear un novo modelo de 
Mercado que reúna o uso tra-
dicional con outros de carácter 
gastronómico que poidan atraer 

As obras, en período de contratación, transformarán 
o edificio que será un reclamo máis do casco histórico

Imaxe dunha das prantas do Mercado

Zona de postos no futuro Mercado Municipal

un maior público.  
O proxecto pretende recupe-

rar o edificio municipal e poñer 
en valor as características 
espaciais do inmuble orixinal 
eliminando a planta engadida e 

A Casa 
Gótica 
será para a 
veciñanza

Nova oficina de turismo e centro adicado 
ao casco histórico na sede da Policía Local

A Gótica volverá a ser da 
veciñanza. Con ese obxecti-
vo estamos dando os pasos 
precisos. Contratarase un 
proxecto para a reconstru-
ción do envolvente exterior, 
despois de anos de trámites 
administrativos e sancións. É, 
sen dúbida, o paso que tiña-
mos que dar para recuperar 
un patrimonio importante, 
que a punto estivo de desapa-
recer.  O custes serán tamén  
reclamados ao propietario. 

Outro dos proxectos previstos 
para o casco histórico  é a 
rehabilitación da actual sede 
da Policía Local como oficina 
de Turismo e centro de inter-
pretación do casco  histórico. 
A policía local será trasladada 
ao antigo edificio de sindica-
tos, na avenida da Coruña. 

A idea é crear no edificio 
ese Centro de Información Tu-
rística (CIT)  coa potenciación 
do coñecemento da cidade, 
mostrándoa desde distintos 
puntos de vista. Contará con 
espazos para actividades e 
sala de exposicións sobre o 
casco histórico.

A oficina de Turismo estará na actual sede da Policía

recuperando a claridade espa-
cial,   perforando os forxados 
existentes na planta primeira 
para permitir mellorar a ilumi-
nación natural da planta baixa 
semisoterrada. Ademais crea-
ranse novos postos de venda. 

A proposta presentada polo 
Concello será un referente na 
rexeneración dos mercados de 
abastos tradicionais na nosa 
comunidade. 

Haberá postos de 
venta de produtos 
mesturándose con 
locais de hostalería

Aprobada a área Rexurbe 
solicitada dende o Concello

Vivendas no casco histórico

Amosamos a nosa satisfac-
ción pola aprobación por par-
te da Xunta da área Rexurbe 
que pedimos e coa que 
pretendemos impulsar actua-
cións públicas e privadas para 
mellorar vivendas e espazos 
públicos.  Tamén insistimos 
na necesidade de que a Xun-
ta realice o sorteo e entrega 
das vivendas que contan con 
licenza de ocupación e que se 
están deteriorando co paso 
do tempo.  

O Plan Xeral será 
aprobado á volta 
do verán

Recta final para que 
Betanzos conte cun Plan 
Xeral de Ordenación 

Municipal por primeira vez. 
Só falta un informe secto-

rial, o de Patrimonio, para que 
o Concello poida pasar á se-
guiente fase, a de tramitación 
medio ambiental que sería a 
previa á aprobación provisional 
do documento. Segundo os 
plazos marcados polo equipo 
redactor, o plan podería, por 
tanto, estar aprobado nun par 
de meses.  

En canto ás alegacións pre-
sentadas durante a fase de 
exposición pública serán con-
testadas durante as vindeiras 
semanas tan pronto se reciba 
o informe de Patrimonio da 
Xunta. Tendo en conta unha 
das premisas coa se redactou 
o plan, buscando a máxima 
participación veciñal, a maior 
parte das alegacións van ser 
atendidas e incorporadas ao 
plan. 

As alegacións veciñais 
serán incorporadas 
ao documento nunha 
porcentaxe  moi elevada

O plan suporá o cremento 
ordeado de Betanzos con cinco 
obxetivos: planificación de ac-
tucións para reforzar o seu pa-
pel como cabeceira comarcal 
en relación directa coa cidade 
de A Coruña e como Cidade in-
termedia na Rexión Urbana Ár-
tabra; mellorar das infraestru-

turas de transporte no marco 
comarcal e rexional; desenvol-
vemento do Polígono Industrial 
de Piadela, para reforzar a súa 
estrutura e nivel de servizos;  
afianzamento de poboación no 
rural e abordar a recuperación 
ambiental coa posta en valor 
do singular Patrimonio Cultural 
e a preservación dos valores 
naturais que no seu día moti-
varon a inclusión da Ría e das 
Terras de Mandeo na Reserva 
da Biosfera das Mariñas Coru-
ñesas.

O Concello está á 
espera de recibir 

o informe de 
Patrimonio para 

pechar a tramitación 

Vista xeral do concello 

En fase de contratación o 
plan de protección do casco
Os atrasos na entrega dos 
traballos, o incumplimento dos 
pregos, e que o documento 
entregado non cumpría as 
esixencias mínimas legais da 
normativa autonómica fixeron 
que hai uns meses o Concello 
tivese que rescindir o contrato 
coa empresa redactora do Plan 
de Protección Especial do Cas-
co Histórico. 

En paralelo á rescisión dos 
traballos, tramitouse por vía 
de urxencia unha nova con-

tratación, mantendo conver-
sacións coa Xunta, xa que é 
a entidade que subvenciona a 
súa elaboración. 

O novo  plan especial 
pretende potenciar a rehabi-
litación e a recuperación de 
inmobles, garantir o futuro 
do casco histórico como un 
espazo activo, dinámico, que 
ofreza servizos e que revitali-
ce a cidade no seu conxunto, 
definindo usos e conservando 
os inmobles.
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Recuperáronse os antigos muros do convento

A Condesa contará con 
máis servizos nas Donas 

Oconvento das Donas 
estará finalizado nas 
vindeiras semanas para 

os seus novos usos como centro 
cultural e social que revitalizará, 
sen dúbida, todo o barrio da 
Condesa. O proxecto consistiu 
na recuperación do arco e a 
fachada do antigo convento que 
serán o referente do edificio.  
No seu interior, dividiuse o 
espazo en dúas salas, para usos 

O antigo convento 
contará con salas 
para actividades da 
veciñanza 

Restauración 
dos escudos 
do Concello 

Unhas danzas 
medievais 
únicas

Retauráronse os escudos da 
casa do Concello, dentro de 
programa de recuperación 
de patrimonio municipal. A 
actuación incluiu traballos 
tanto na fachada  como no 
interior para “recuperar o 
indubidable valor histórico e 
artístico que abarcan múlti-
ples épocas”.

Impulsamos un dos acontece-
mentos máis importantes dos 
incontables actos organizados 
no marco do “800 Aniversa-
rio de Betanzos”. Despois de 
“moitos anos”, a Asociación 
Xóvenes do Pobo e a Escola 
Municipal de Folclore (EMuF) 
interpretaron, sobre o mesmo 
escenario as catro danzas 
gremiais: Mariñeiros, Labra-
dores, Zapateiros, e Xastres 
ou Alfaiates. 

Ampliación 
da biblioteca O edificio Liceo mellorará a 

zona de atención cidadáProxectamos ampliar a biblio-
teca municipal de Santo Do-
mingo dándolle un novo uso ao 
claustro. O proxecto pasa por 
acristalar o espazo, duns 400 
metros cadrados e que sexa a 
mellor biblioteca da provincia. A 
actuación  será unha das priori-
dades para o vindeiro mandato. 

Outro dos proxectos de recu-
peración patrimonial que se 
levará a cabo é a mellora das 
oficinas de atención cidadá do 
edificio Liceo. Un proxecto que 
se incluirá nas liñas de fondos 
europeos e que suporá un cam-

Proxecto para cubrir o claustro Outra das zonas do Liceo

O edificio terá equipamentos culturais

Representación das danzas

Escudos do Concello

Proxecto de mellora da zona administrativa do Liceo

A recuperación do Patrimonio, un dos 
principais obxectivos dos socialistas
Un dos obxectivos deste 

mandato foi recuperar 
o noso Patrimonio: 

As Donas, O Pasatempo, 
completaranse con outros 
proxectos como o Mercado 

Municipal, a cuberta do Claustro 
de Santo Domingo, a actual sede 
da Policía Local ou o edificio Liceo, 
ademais de rehabilitar a antiga 
sede de sindicatos para uso da 
propia Policía e para entidades, así 

Compra do 
edificio de 
Sindicatos

Estudo sobre as grutas 
subterráneas do casco

Edificio de Sindicatos Grutas en Santa María

Chegamos a un acordo co Mi-
nisterio de Traballo para adqui-
rir o edificio de Sindicatos para 
uso da veciñanza, especial-
mente do barrio da Magdalena; 
como sede da Policía Local e 
como centro de actividades 
das entidades betanceiras.

Plantexamos á Universidade 
de Santiago a necesidade de 
levar a cabo unha investigación 
técnica sobre as grutas ou pa-
sadizos subterráneos do casco 
histórico. Xunto á asociación 
de Dédalo de Brig, comenzará 
diversas actuacións para ter 
un maior coñecemento destes 
pasadizos subterráneos. 

como para os veciños/as de A 
Magdalena, en particular. Todo 
un programa de recuperación 
do noso Patrimonio que marca 
as políticas que os socialistas 
continuaremos facendo. 

múltiples, actividades veciñais, 
mantendo á vista as antigas 
paredes. 

O centro estará conectado á 

Condesa, onde actualmente 
hai xogos infantís e unha zona 
verde, a través dunha cuber-
ta, con mobiliario público.

bio na distribución das oficinas 
municipais para centralizar nun 
mesmo edificio os distintos 
servizos de atención ao público. 
Espazos amplos e diáfanos para 
actualizar a administración aos 
nosos tempos. 

O edificio Liceo 
adaptarase para 

mellorar a atención á 
veciñanza
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1. MARÍA BARRAL 
VARELA

2. DIEGO FERNÁNDEZ 
LÓPEZ

3. ANDRÉS TEIJO 
HERMIDA

4. ANA BELÉN 
VEIGA PITA

5. RICARDO CHEDA 
FARALDO

6. MARÍA DE LOS 
ÁNGELES VEIGA LÓPEZ

7.ANDRÉS PANDELO 
TORRES

12. LUCÍA CASTAÑO 
RAMOS

17. XAQUÍN BARRAL 
VARELA

8. MARÍA JESÚS 
REGUEIRO SÁNCHEZ

13. AITOR LESTA 
RODRÍGUEZ

9. PABLO BEADE 
PÉREZ

14. PAULA OIS
FRAGA

1. ANTONIO VÁZQUEZ 
LORENZO

10. MARÍA JOSÉ 
SÁNCHEZ VÁZQUEZ

15. LARA DIZ
IGLESIAS

2. MARÍA BELÉN 
VILLUENDAS CRIADO

11. MIGUEL GARCÍA 
VARELA

16. ELENA GERMADE 
FRAGA

CANDIDATURA A NOSA 
CANDIDATURA

SUPLENTES

María Barral Varela 
CANDIDATA Á ALCALDÍA 2023

Pensando
en Betanzos.
Nin máis, nin menos
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Planta de tratamento de augaMaría Barral durante unha visita á planta

Mellora da planta de tratamento 
de auga para evitar a turbidez

Amellora do sistema de 
captación de auga e de 
tratamento é, a día de 

hoxe, unha actuación preferente 
para garantir o servizo durante 
moitos anos. Os traballos, que 
teñen un investimento de algo 
máis de 1,2 millóns de euros, 
estanse levando a cabo co axuda 
da Unión Europea, que achega 

o 75 % do investimento; do 
Concello que financia o 18 % e 
da Xunta co resto, un 7 %.  

Aínda que estamos a falar 
dunhas obras vitais para o fun-
cionamento do sistema de tra-
tamento de auga potable e, por 
tanto, para garantir o servizo a 
veciñanza, non podemos esque-
cer que este proxecto, no seu 

inicio, superaba os 3.000.000 
euros, xa que contemplaba 
unha serie de actuacións para 
unha segunda fase que incluían 
as desta primeira. Esa segun-
da fase, centrada no sistema 
de captación, alcanza os 1,7 
millóns de euros que reclamare-
mos á Xunta para que os inclúa 
en fondos europeos.

Reclamaremos á 
Xunta os 1,7 millóns 
de euros que deixou 

de investir  para unha 
necesaria segunda 

fase de traballos

Caneiros e limpezas das 
beiras do Mendo e Mandeo

Confluencia do Mendo e Mandeo

Entre os proxectos pendentes 
de executar está a constru-
ción da senda aos Caneiros, 
que desenvolverá a Deputa-
ción. 

Mentras, pedimos a Costas 
do Estado que amañe o cami-
ño, especiamente na zona de 
Coirós, que leva tempo corta-
do, afectando á veciñanza de  
Betanzos e que limpe o bordo 
litoral dos ríos Mendo e Man-
deo na zona urbana. 

As placas estarán situadas no pavillón e na piscina

Redución da factura da luz 
coa comunidade enerxética

Dispoñer de alternativas 
enerxéticas renovables,  
sostibles e que reduzan 

os custos de consumo eléctri-
co. Con ese obxetivo   estanse 
dando os primeiros pasos para 
impulsar a creación dunha 
comunidade enerxética. A xe-

Tanto particulares 
como o propio 
Concello poderán 
aproveitarse dun 
sistema fotovoltáico 
con paneis no Carregal

ración de enerxía realizarase a 
través de sistema fotovoltaico, 
aproveitando , para iso,  os 
edificios municipais situados 
na zona do Carregal. Desde aí, 
poderían sumarse á comunida-
de vivendas nunha contorna de 
dous quilómetros. 

Proxecto 
de campa 
de varada 

Paneis 
fotovoltáicos 
no Carregal 

Novos puntos informativos
Costas e Concello retomaron 
o proxecto para a construción 
dunha campa de varada na 
zona de competencia da De-
marcación situada no porto. 
Desde o Concello solicitamos 
ao Estado tramitar as autori-

Os paneis fotovoltáicos es-
tarían situados nos edificios 
municipais da zona do Carre-
gal,  que serían os primeiros 
que se beneficiarían deste 
sistema  para reducir o custo 
do consumo eléctrico munici-
pal. 

Con todo, ao tratarse dun-
ha comunidade enerxética, 
abriríase un proceso para que 
formasen parte dela particula-
res e empresas que estivesen 
interesados nesta fase, con 
ese mesmo obxectivo, brin-
dar beneficios económicos, 
sociais e ambientais. 

Outro dos obxectivos que 
se persegue é que familias 
con menos recursos poidan 
ter beneficios ao xestionar o 
propio Concello a nova rede. 

Tamén o casco histórico 
entraría dentro da zona do sis-
tema de paneis fotovoltaicos 
co que moitos particulares te-
rían unha alternativa ante as 
dificultades de colocar, agora 
mesmo, paneis nas súas vi-
vendas pola protección das 
edificacións. 

Ademais da instalación dun-
ha nova pantalla exterior, de 
grandes dimensións, de infor-
mación municipal na praza do 
Campo, desde o Concello co-
locaranse puntos informativos 
electrónicos en Saavedra Me-

Reunión con Costas

Pantalla informativa

neses, As Cascas/A Condesa, 
Bellavista e A Ribeira. Con estes 
paneis, ademais da web, redes 
sociais e WhasApp municipal, 
queremos achegar a informa-
ción municipal de actividades e 
avisos á veciñanza.

zacións correspondentes para 
crear esa zona. 

A creación deste espazo 
suporá unha mellora desde o 
punto de vista medio ambiental 
ao retirar embarcacións do río.

Os socialistas consideramos 
que era necesario retomar o 
proxecto de creación desta 
zona para atender a demanda 
de moitos propietarios de em-
barcacións e ante a intención 
por parte de Portos e a Xunta 
de cobrar os puntos de amarre. 
Tamén demandamos a subs-
titución de toda a varanda de 
madeira por outra de granito.

Renovación de colectores 
de saneamento nas Cascas
Están en contratación os tra-
ballos para reordenar o sistema 
de saneamento na marxe do 
río Mendo entre a ponte de As 
Cascas e a ponte do Carregal, 
no que se invisten preto de 
500.000 euros. 

Trátase dunha actuación que 
é clave para esta rede, e coa 
que se pretende anular todos os 
vertedura que poidesen darse 
nese tramo. O obxectivo é reno-
var o colector que se proxecta 

ó longo do río Mendo, unha 
instalación antiga que sufriu 
tanto o deterioro do tempo, 
coma o repise dos terreos nos 
que se atopa e mesmo roturas 
accidentais.  

As obras consisten nun 
cambio de trazado na impul-
sión do colector das Cascas, 
integrando servizos da aveni-
da García Naveira; bombeo en 
Bartolomé Cossío,  e a unión 
desta coa Ponte do Carregal.
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Presentación das campañas de promoción de Betanzos no stand de España

Historia e gastronomía 
como reclamos turísticos 
Betanzos é o único con-

cello galego que conta 
con espazo propio nunha 

das feiras máis importantes de 
turismo a nivel internacional: 
Fitur. A pesar da crítica da 
oposición, os resultados dan a 
razón á xestión socialista. Cada 
ano Betanzos recibe máis turis-
tas. Historia, cultura, comercio 
e gastronomía centran a oferta 
que, cada ano, Betanzos pre-
senta en Madrid e que nestas 
últimas edicións se potenciou 
aínda máis con presentacións  
no stand de España; no de 
Galicia e con reunións con tou-
roperadores para que inclúan 

Rutas para 
coñecer 
Betanzos

Nova guía e 
mapa do casco 
histórico

Entre a oferta turística, des-
tacan as rutas polo Mandeo 
a través da Diana Cazadora. 
Rutas para dar a coñecer a o 
río e o seu entorno, abertas 
a todo o mundo, durante os 
meses de verán.  Estas rutas 
únense as que se organizan 
dende a Oficina de Turismo 
ao longo do ano: Betanzos 
en Femenino; Modernismo;  
o Betanzos Monumental; 
Irmáns García Naveira; Viño, 
Santuarios e ríos; Museo das 
Mariñas e o Betanzos na mira-
da dos artistas. 

Estas rutas veránse agora 
completadas coas específi-
cas para o casco histórico a 
través de distintos dispositi-
vos electrónicos. Estas rutas 
tamén serán senalizadas con 
iluminación específica para 
permitir a súa realización du-
rante a noite.

Betanzos conta cunha nova 
guía de turismo. Oitenta pá-
xinas nun tamaño manexable 
nas que se impón a fotografía 
e se recollen os aspectos 
máis destacados do Betanzos 
monumental, cultural, festivo, 
peregrino, natural e gastronó-
mico. Tamén conta cun novo 
mapa do centro histórico, ilus-
trado, informativo e onde está 
representando cada unha dos 
inmobles. 

Acordo con 
Guijuelo
A última feira serviu para asinar 
un convenio de colaboración 
para a promoción conxunta de 
dous dos produtos gastronómi-
cos máis importantes de Espa-
ña: tortilla e xamón. Betanzos 
e Guijuelo uníronse para pro-
mocionar as dúas cidades e os 
seus produtos por España. Acordo con Guijuelo en Madrid

Pantalla de promoción de Betanzos en Gran Vía

Presentación da guía

a cidade na súa oferta. Iso, 
unido a accións de promoción, 
fixeron que Betanzos captase o 
interese de moitos medios de 

comunicación, o que tamén 
repercutiu en, por exempo, 
situar a nosa Tortilla como 
referente en España. 

Un Parador para 
aumentar a oferta 
hosteleira

Propuxemos a Turismo do 
Estado diferentes actua-
cións para Betanzos, entre 

as que destaca a intención 
de desenvolver de maneira 
conxunta a construción dun 
Parador no centro histórico. A 
proposta tería dous obxectivos. 
Por unha banda, a dinamización 
do centro histórico e por outro 
cubrir o déficit de oferta hos-
taleira que ten a cidade, onde 
existe unha boa oferta en canto 
a calidade, pero non en canti-
dade. 

Os socialistas cremos que 
poder contar cunha nova pro-
posta hoteleira e, de forma 
especial, nunha contorna única 
como o casco histórico sería un 
paso máis no proxecto integral 
de revitalización desta parte da 
cidade no que traballa o Con-
cello en varias frontes e que, 
sen dúbida, non só beneficiará 
a esta zona de Betanzos, senón 
que será un motor para o resto 

O proxecto foi solicitado polos socialistas á 
Secretaria de Estado de Turismo para o seu estudo

Reunión coa Secretaria de Estado de Turismo

Visita do delegado deo Goberno a Betanzos

da cidade.
Desde o Concello xa se 

celebraron dúas reunións con 
responsables do Estado e están 
previstas novas conversacións 
nos próximos meses para tratar 

Cargadores 
con rede 
wifi aberta

Melloras no Museo das Mariñas para dar 
máis vistosidade aos “tesouros” que acolle

A mellora da sinalización xun-
to á instalación de pantallas in-
formativas en diversos puntos 
da cidade e na propia Oficina 
de Turismo xunto a  “setas” 
con rede wifi aberta e carga-
dores de enerxía para aparatos 
electrónicos a través de ener-
xía fotovoltaica chegarán a 
Betanzos da man nun proxec-
to presentado polo Concello e 
o Consorcio do Camiño Inglés. 
Esta sinalización completa 
á realizada polo Concello en 
toda a zona rural.  

Dentro das melloras no ámbito 
turístico e patrimonial, execu-
touse a eficiencia enerxética 
do Museo das Mariñas, unha 
actuación que pon en valor as 
coleccións que alberga esta 
instalación que cumpriu 40 
anos. Trátase de dous proxec-
tos cun investimento duns 
376.000 euros e que inclúen a 
substitución de todo o sistema 
de rede de iluminación e de 
toda a carpintería do edificio, 
as xanelas, dentro dos progra-
mas de aforro enerxético nos 
que está a participar Betanzos 
a través dos fondos europeos. 

Unha das salas do Museo

de avanzar nunha actuación que 
pretendemos forme parte da se-
rie de actuacións que imos im-
pulsar no centro histórico, pero 
sabemos das súas dificultades e 
que non será algo inmediato. 

A secretaria de Estado com-
prometeuse a visitar Betanzos 
para coñecer de cerca o casco 
histórico e valorar as propostas 
tanto para esta zona como para 
o Pasatempo, para o que tamén 
se interouse. 

As instalacións 
servirían para 

revitalizar o casco 
histórico
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Proxecto de construcción da pista de skate

Nova plaza urbana de skate 
na zona do Carregal 

Un pump 
track, proxecto 
elixido pola 
veciñanza

Betanzos foi sede de 
moitos eventos deportivos

Pista de pádel para Castro 

Betanzos contará cun “pump 
track”, proxecto que se im-
puxo no programa de orza-
mentos participativos e que  
consiste nunha instalación 
dirixida aos afeccionados ao 
ciclismo ao aire libre. Estará 
localizado nunha parcela da 
zona do Pasatempo. É un 
novo equipamento para o que 
se destinarán os 100.000 eu-
ros previstos no programa de 
participación cidadá.

Betanzos converteuse nun 
referente de celebración de 
competións deportivas a nivel 
provincial, rexional e tamén 
a nivel nacional. Finais do 
campionato de España de Ba-
loncesto infantil masculino e 
feminino; probas de atletismo 
con participación de deportis-

Dentro da programación de 
equipamentos deportivos  
municipais está prevista 
a construción dunha nova 
pista de pádel na zona de 
Castro, que se unirá á xa 
existente en Bellavista. Ade-

Vista parcial do circuíto

Copa de España de Baloncesto

Proxecto da pista de pádel

tas a nivel internacional;  probas 
de ciclismo e cicloturismo a ni-
vel galego e provincial; probas 
de motor; Día da Bicicleta, a 
San Silvestre, trouxeron a Be-
tanzos a milleiros de persoas, o 
que é importante non só a nivel 
deportivo senón tamén para a 
economía local. 

mais, entre as propostas que 
se pretenden executar para o 
vindeiro mandato inclúese un 
plan de renovación integral das 
pistas polideportivas descuber-
tas situadas ao longo da zona 
rural do concello. 

Ir máis aló das competencias 
e responsabilidades
Fai uns meses, o PP lanzaba 
unha campaña na que cuestio-
naba que por parte do PSOE se 
dixese sempre que o Concello ía 
moito máis aló das súas com-
petencias en materia educativa 
cando o único que facía,  según-
do o PP,  eran mantementos e 
limpezas. 

Por iso, agora que estamos 
en campaña, queremos explicar 
o que para os socialistas é ir 
máis aló en educación: 

-É asumir a xestión do come-
dor e o programa madrugadores 
para máis de 500 alumnos/a, 
sen ter que facelo porque non 
é da súa competencia, tendo, 
ademais, que axustar este servi-
zo aos espazos cos que conta o 
Vales Villamarín xa que a Xunta 
non quixo nin quere ampliar o 
comedor do colexio, insuficiente 
para atender ao alumnado. 

-É ter que contratar monitora-
do para que, cada día, as familias 
poidan deixar ao alumnado ao 
coidado e baixo supervisión de 
alguén antes das 9.00 horas no 
recinto escolar e non na beira-
rrúa. Algo que tería que facer a 
Xunta e non fai. 

-É poder dispoñer e promover  
actividades extraescolares a un 
prezo, ademais, razoable para as 
familias.    
-É dispoñer de persoal munici-
pal para cambiar aos alumnos 
e alumnas de Infantil sen que 
os seus pais ou titores teñan 
que saír dos seus traballos para 
facelo, tendo en conta que cada 
vez que se ensucian polas súas 
necesidades básicas non hai per-
soal de educación da Xunta que 
realice este labor. 

-É construír un rocódromo para 
as clases de educación física; 

instalar xogos infantís; construír 
o patio cuberto no aulario ou 
arranxar o patio cuberto do Vales 
Villamarín que tiña pingueiras. 
Iso é ir máis aló, colaborando, 
nesta última, obra coa Xunta 
para facelo e que non quedase 
pendente para o próximo curso 
escolar como pretendía o PP.

-É poñer á disposición do 

OCarregal centralizará os 
equipamentos deporti-
vos da cidade. Entre os 

proxectos previstos, atópase 
un novo skatepark, deseñado 
por un estudo especializado, 
partindo das necesidades dos 
usuarios deste deporte no noso 

concello. A pista prevese nunha 
parcela anexa á piscina munici-
pal e cumprirá coas demandas 
dos usuarios de deportes como 
skateboard, roller, bmx e scoo-
ter.  

Ademais, executarase unha 
área de calistenia na parcela 

onde está a vella pista de 
skate co obxectivo de ampliar 
a oferta de deportes ao aire 
libre. Na mesma zona cons-
truirase unha pista de salto de 
lonxitude e outra de petanca. 
Na zona substituirase o cam-
po de herba artificial.

O patio cuberto foi executado polo Concello

O Vales espera á Xunta
O remate das melloras 
do Vales Villamarín e 
actuacións no Aguiar 
e As Mariñas por 
parte da Xunta son os 
obxectivos prioritarios

OVales Villamarín, que 
acaba de cumprir 50 
anos; o Francisco Aguiar 

ou As Mariñas, cada un coas 
súas necesidades, pero todos, 
merecen un mellor trato, por 
parte da Xunta en canto a 

mellora das súas instalacións.   
Os socialistas levamos anos 

reclamando, tanto desde o 
Concello, como no Parlamen-
to, xunto coa comunidade 
educativa, actuacións de 
mellora nos tres centros que,  

polo de agora, non foron aten-
didas. Entre as actuacións 
máis necesarias está a do Va-
les Villamarín, onde despois de 
acometer unha primeira fase 
de traballos, fai xa uns anos a 
petición do Concello, a Xunta 
ten pendente outra parte do 
edificio onde é necesario cam-
biar xanelas, illar o edificio, 
pintar e ampliar de forma ur-
xente o comedor escolar,  xa 
que agora estase utilizando o 
salón de actos para este fin, 
limitando as actividades esco-
lares. 

A alcaldesa e candidata so-
cialista, María Barral, tendeu 
pontes para que estes traba-
llos se programen o antes po-
sible, como xa fixo o Concello 
con outras obras que asumiu 
sen que fosen da súa compe-
tencia.  Foi o caso do patio 
cuberto de Infantil o amaño 
do patio cuberto do propio 
Vales Villamarín. Fixo tamén 
o cambio dos xogos infantís e 
asumiu outros traballos que lle 
coorespodían á Xunta. 

O mesmo para os institutos 
Francisco Aguiar e As Mariñas, 
onde esperamos que, desta 
volta, a Xunta asuma as súas 
responsabilidades. 

alumnado as ferramentas para 
ter acceso a internet durante a 
pandemia. 

Todo isto non é mantemento 
nin limpeza, todo isto é un pro-
grama de educación municipal 
que impulsou o goberno socialis-
ta e que o PP, desde onde ten as 
competencias para facelo, non 
quere levalo a cabo.

Comedor escolar  · 470.000 € ao ano
Programa “Educando na Biosfera” · Máis de 20.000 €
Patio cuberto aulario · 200.000 €
Patio cuberto · 50.000 €
Parque infantil ·  40.000 €
Mantemento ao ano ·  Máis de 180.000 €
Rocódromo ·  6.000 €
Becas escolares ·  Máis de 50.00 euros
Dixitalización a escolares · Máis 20.000 euros

En catro anos, 3,8 millóns de euros
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Os programas de maiores contan cunha alta participación

Servizos Sociais  referentes 
no ámbito galego 

Betanzos é, sen dúbida, un 
dos municipios referentes 
no área de Servizos Sociais. 

As políticas municipais levadas 
a cabo durante os últimos anos 
fan que o noso munipio estea 
entre os primeiros de Galicia 
en prestación de servizos e 

O amplo programa de 
atención social fai de 
Betanzos un exemplo 
para outros concellos 

Amplo programa de atención 
aos nosos maiores
As políticas destinadas aos 
nosos maiores acaparan boa 
parte dos programas de Servi-
cios Sociais. 

Entre as accións máis im-
portantes están os talleres de 
memoria, que se multiplicaron 
por catro levando á actividade 
aos centros sociais da zona 
rural. Ademais, púxose en 
marcha o programa de acom-
pañamento e seguimento, fun-

en programas de axuda aos 
distintos colectivos.  

A pandemia e, con ela, todas 
as accións desenvolvidas polo 
equipo municipal de Servizos 
Sociais confirman a calidade 
dos programas e servizos desta 
área e o interese que esperta 
noutras administracións polas 
cousas que se desenvolven 
desde Betanzos.  Precisamente 
coa pandemia, os socialistas 
modificamos a liña de traballo 
diseñada nos orzamentos mu-

nicipais para, a partir dese 
momento, incrementar de 
maneira notable todos os pro-
gramas de axuda aos distintos 
colectivos. Unha decisión que 
se mantén no tempo e que 
continuará para os vindeiros 
anos. Programas como trans-
porte adaptado, o de axuda no 
marco da drogodependencia e 
o Servizo de Axuda no Fogar, 
Xantar na Casa contan, hoxe 
en día, con máis partida que 
nunca.

Novo servizo 
de atención 
temperá  con 
Oza e Paderne

Betanzos puxo en marcha o 
servizo de atención temperá, 
un conxunto de intervencións 
dirixidas á poboación infantil 
de 0 a 6 anos, á súa familia 
e á súa contorna, e que ten 
por obxectivo dar resposta ás 
necesidades que presentan 
os nenos e as nenas con tras-
tornos no desenvolvemento, 
para facilitar o desenvolve-
mento da súa autonomía per-
soal e a inclusión social. 

Hai 46 familias usuarias 
que participan no programa. 

damental durante a pandemia, 
dos nosos maiores tanto os 
que viven sos como os que 
residen en parella no mesmo 
domicilio. 

Tamen se ampliaron os pro-
gramas de envellecemento ac-
tivo, o que antes era a escola 
de costas, que agora desen-
volve o Concello directamente 
pasando de tres a nove meses 
de duración. Mantéñense os 

Proxecto Centro de Día no Carregal

Betanzos prevé a construción do 
Centro de Día na zona do Carregal 

Betanzos deu un paso moi 
grande de cara a conquerir 
o primeiro Centro de 

Día Municipal. Neste caso, 
aproveitando unha convocatoria 
de fondos europeos, desde 
o Concello presentamos un 

As instalacións proxéctanse nunha parcela próxima ao Centro de Saúde,  de fácil acceso, despois de descartar o 
antigo ambulatorio por problemas de cesión do edificio por parte do Estado, o que retrasaría máis o proxecto

proxecto para a construción 
dun centro que cubra as 
necesidades de moitos veciños/
as. Betanzos aspira a conseguir 
unha axuda de 600.000 euros 
para executar o centro nunha 
parcela próxima ao actual 

centro de saúde do Carregal. 
En todo caso, se esas axudas 

non foran suficientes para cubrir 
a nova construción, o Concello 
asumirá o que corresponda por-
que non podemos perder esta 
oportunidade.

O Concello aspira a 
obter unha axuda de 

600.000 euros para a 
súa execución

IV Plan de Igualdade con 88 
accións entre 2023 e 2026

Presentación plan de Igualdade

Betanzos conta cun novo Plan 
de Igualdade para o período 
2023-2026. Trátase da folla 
de ruta en materia de igual-
dade cunha especial atención 
aos colectivos máis vulnera-
bles e aos principais retos da 
sociedade para conseguir a 
verdadeira equidade, como 
son a corresponsabilidade nos 
coidados, a conciliación da 
vida laboral e familiar e a loita 
contra a violencia de xénero.

O  grao de cumprimento das 
medidas incluídas no anterior 
chegou ao 98%.  O novo, ela-
borado por Servizos Sociais, 
con achegas de particulares e 
de entidades,  consta de 25 
obxectivos e 88 accións verte-
bradas en sete áreas: sensibili-
zación e coeducación; benestar; 
conciliación; compromiso coas 
violencias machistas; cultura e 
tempo de lecer, e compromiso 
coa transversalidade.

O programa de Axuda no 
Fogar atende a 192 fami-
lias; o Xantar na Casa a 
49;  o de inserción social 
a 100 unidades familiares 
con axudas de emerxencia, 
alugueres, servizos; o de 
comedor escolar alcanzou 
os 456 alumnos/as metras 
que o Mañanceiro se sitúa 
nos 246 alumnos/as, con-
tando con algunha bonifica-
ción por parte do Concello 
hai 77 usuarios de Infantil e 
outros 183 de Primaria. 

O gasto do período 
2019-2023 foi de 4,6 mi-
llóns de euros.

En datos

programas de balneario, ex-
cursións, actividades propias 
como os bailes e reforzáronse 
as grandes liñas de axuda ao 
colectivo como son os progra-
mas de transporte adaptado; 
o de xantar na casa e o de 
axuda no fogar. Entre as ac-
tuacións futuras, haberá unha 
mellora das instalacións e es-
pazos de encontro dedicados 
aos maiores.

Instalacións do servizo
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Unha programación cultural 
permanente e para todas as idades
Betanzos é tamén un refe-

rente na oferta cultural. 
Cunha programación 

estable durante todo o ano, 
cada fin de semana é un dos 
poucos concellos que oferta 
algún ciclo ou actividades de 
teatro, música, ou cine. Estas 
actividades únense a outros 
programas de difusión das 
nosas tradicións para dar vi-

sibilidade a grupos de música 
e teatro afeccionado que hai 
no noso concello; a banda de 
musica, a coral, as danzas me-
dievais...un programa cultural 
do que tamén forman parte a 
feira medieval, as festas ou o 
certame de Balconadas. Unha 
actividade cultural que ten nas 
rúas parte do seu escenario 
con ciclos como o Vai de Rúa 

ou o BetanJazz.
A Semana do Cine, para a 

promoción do Alfonsetti e man-
ter a vinculación de Betanzos 
coa séptima arte; e potenciar 
tanto a programación de Nadal, 
como a de Entroido, forman 
parte das accións dunha oferta 
dirixida a todas as idades e que 
fixo que Betanzos teña un lugar 
relevante. 

Betanzos destaca 
pola súa oferta de 
actividades,  con 

programas de teatro, 
música e cine, con 

apoio a grupos locais 
e de promoción das 

tradicións

“O Palco resoa”, concertos 
na sesión vermú betanceira

Primeiros pasos para a 
construción dun auditorio

Cartel do Palco Resoa

O Palco da Música foi recu-
perado para poder albergar 
programas como o “O Palco 
Resoa!”, con concertos en 
horario de sesión vermú. Que-

A ampla programación cultu-
ral que ofrece Betanzos e as 
limitacións en moitas ocasións 
de espazo para albergar a máis 
público fai que desde os socia-
listas propoñamos e traballe-
mos na línea de construción 
un auditorio, con capacidade 
suficiente para que poidan vir 
á cidade eventos máis grandes 
e que non haxa problemas de 
capacidade.

Será unha das cuestión que 
se pretenden propor a outras 
administracións. Xunto ao 

remos recuperar o seu valor, 
recoñecer a importancia que 
ten a nivel patrimonial, darlle 
vida, e manter vixente o seu 
uso primixenio. 

auditorio, outro dos proxectos 
será cubrir o claustro de Santo 
Domingo para ampliar a biblio-
teca municipal; e de seguir me-
llorando o Museo das Mariñas, 
que acaba de cumprir 40 anos.  
Alí levaranse a cabo importantes 
traballos na mellora das distintas 
salas e na promoción do mesmo.

Outro dos proxectos previs-
tos é a reforma do edificio Li-
ceo, onde unha parte das súas 
instalacións se adaptarán para 
acoller, por exemplo, exposi-
cións.

Cursos de formación

Obradoiros de novas tecnoloxías PaintballFútbol burbulla

Unha maior oferta 
de actividades 
para a mocidade  

Deportes,  música, cursos formativos, artísticos, 
novas tecnoloxías...compoñen a programación

Festa da xuventude

Durante estes anos desde o 
Concello desenvolvemos 
unha programación de 

actividades que combinan 
unha oferta lúdica, educativa 
e de distintos tipos de ocio, 
para o que se tivo en conta a 
opinión das mozas e mozos do 
municipio través de distintas 
charlas nos IES da cidade 
onde se recolleu a súa opinión 
sobre o modelo de actividades 
que poderían suscitar o seu 
interese. As polítcas, deste 
grupo de goberno na area de 
xuventude poden encadrarse 
en tres grandes bloques: 
culturais, musicais e artísticas; 
hábitos saudables e deportes 
alternativos, e formación e 
capacitacións profesionais. 
E todas elas, sen achega da 
Xunta. 

Entre as actividades desen-
volvidas destaca o obradoiro 
de cerámica, de Lettering; e de 
Dj.; actividades ao aire libre e 
relacionadas cos deportes ur-
banos e alternativos de skate,  
fútbol burbulla, Laser Combat; 
paintball, kayak...

Tamén hai que salientar que 
se organizaron actividades so-
bre educación sexual a cargo 
da ONG Sedra; actividades 

relacionadas coas novas tec-
noloxías e con capacitacións 
profesionais como un obra-
doiro de drons, de Instagram, 
Tik tok e youtuber. ; Ademais 
houbo e hai cursos de capaci-
tación profesional de gran va-

lía para a inserción dos  nosos 
mozos e mozas no mercado 
laboral de carretillero e Plata-
formas Elevadoras; Curso de 
monitor de tempo libre e Curso 
de manipulador de alimentos e 
de productos cárnicos

Comenzou tamén a Festa 
da Xuventude no Parque do 
Pasatempo. O evento conci-
biuse como unha festa aberta 
aos mozos de Betanzos e da 
comarca, con actuacións para 
os máis pequenos e concertos 
onde sempre houbo represen-
tación betanceira.  

Crearase un 
espazo específico 

para este colectivo 
no antigo edificio 

de sindicatos

Actividades deportivas

Concerto en San Francisco
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COVID/PANDEMIA

Apoio a todos os 
sectores na Covid

Sen dúbida a Covid, a 
pandemia, marcou este 
mandato. Dous anos que 

mudaron todo. Dous anos que 
fixeron que desde o Concello 
tivésemos que modificar 
os orzamentos e os plans e 
programación de actuacións 
que tiñamos para estes catro 
anos. Foron dous anos duros 
de inicio de mandato nos que 
ademais de atender a todas 
as circunstancias que se ían 
producindo, tivemos que 
seguir atendendo o día a día, 
modificando partidas para 
cubrir novas necesidades, 
programando axudas aos 
sectores que máis o necesitaban 
e volcándonos cos maiores e 
os máis cativos que, durante a 
pandemia quizais foron os máis 
perxudicados pola situación.       

Aínda que a sensación é que 
xa pasou tempo, non é malo re-
cordar as accións que tivemos 
que impulsar desde o Concello, 
como proporcionar equipos de 
protección aos traballadores e 
traballadoras; á residencia de 

A pandemia modificou os plans de traballo e houbo 
que axustar os orzamentos para atender á poboación

Traballos de desinfección durante a pandemia

Repartíronse routers para que os estudantes puideran seguir as clases desde a casa

• Creamos exencións en 
taxas e impostos para em-
presas e autónomos.

• Creamos dúas convoca-
torias de axudas directas a 
autónomos e microempresas 
por importe total de 400.000 
euros.

• Creamos unha terceira 
liña de subvencións para o 
comercio local por importe 
de 54.000 euros.

• Creamos unha liña de 

Axudas municipais  directas     
e campañas de apoio 

axudas directas á hostalaría 
por importe de 96.000 euros.

• Creouse unha liña de 
axudas para o pagamento de 
gastos derivados da vivenda 
habitual.

• Creouse unha liña de 
axudas para a compra de 
equipos informáticos con 
fins educativos.

• Levamos a cabo unha 
campaña de apoio ao comer-
cio e á hostalaría local.

anciáns, ao centro Pai Men-
ni; repartíronse máscaras aos 
comerciantes; protectoras fa-
ciais a todos os traballadores 
e empresas que as solicitaron; 
prestaouse transporte aos pro-
fesionais do centro de saúde 
nas visitas aos domicilios da 
veciñanza afectados polo coro-
navirus.

Ademais, distribuíronse rou-
ters aos escolares que non ti-
ñan conexión á rede e así poder 
continuar coa súa formación 
educativa; reforzouse de forma 
considerable a compra de ali-
mentos para as familias necesi-
tadas e a partida económica de 
axudas de emerxencia.

Tamén se enviaron másca-
ras aos domicilios das persoas 
maiores de 65 anos e as fami-
lias con menos recursos; a rapa-
zada de 6 a 14 anos de idade.

Proporcionouse material de 
desinfección ás entidades de-
portivas e adecuouse o Vales 
Villamarín para garantir as me-
didas sanitarias e de desinfec-
ción.

Pista de xeo instalada na Praza do Campo

Campaña de apoio ao 
comercio en rebaixas e Nadal

Proxecto 
outlet para o 
casco vello

Atraer máis empresas 
ao polígono de Piadela 

Obradoiros de emprego en 
atención sociosanitaria

Os socialistas impulsaremos 
novas campañas de apoio 
ao comercio e hostalería que 
completan as accións que 
levamos a cabo ao longo do 
ano como a Semana da Tor-
tilla, a do Pincho ou as cola-
boracións que mantemos para 
os outlets do comercio. Entre 
os proxectos futuros, destaca 
o proxecto de  outlet para o 
casco histórico con marcas 
galegas recoñecidas. 

Con ese obxectivo, desde o 
goberno local desbloqueou-
se unha complexa situación 
urbanística que estaba a 
dificultar o asentamento de 
novas empresas na zona in-
dustrial. Consistiu en dotar ao 
parque de Piadela de novos 
usos terciarios e dar solución 

Desenvolvemos varios obra-
doiros de Emprego “Empre-
gabilidade e Coidados”, nun 
programa mixto de emprego 
e formación dirixido a persoas 
desempregadas, participando 

Cartaz da Semana da Tortilla

María Barral visitou Gadisa

Presentación do Obradoiro

ao enlace da zona coa estrada 
provincial de Montellos a Cor-
tiñán a través do Plan Xeral. 
Isto permitirá a implantación 
de novas empresas a curto pra-
zo, xerando postos de traballo 
directos e indirectos. Antes de 
final de ano, haberá una decena 
de novas empresas. 

un cento de persoas con for-
mación específica para atención 
sociosanitaria en domicilios; 
atención sociosanitaria en insti-
tucións sociais para persoas con  
discapacidade.

Oapoio ao comercio 
local, ademais de 
accións durante a 

pandemia, continuou estes 
anos con campañas específicas, 
consensuadas coas asociacións 
de empresarios e comerciantes, 
para fortalecer o periodo de 

compras durante o Nadal e na 
época de rebaixas. Tarxetas 
regalo coas que se repartiron 
en premios 6.000 euros 
a gastar nos comercios e 
establecementos de Betanzos 
durante as rebaixas. As 
campañas moveron so en 

compras más de 500.000 
euros no comercio local. A 
maiores, este ano instalouse 
unha pista de xeo artificial que 
supuxo unha dinamización 
para a cidade xa que foi un 
reclamo para toda a comarca 
da Coruña e Betanzos.
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transformación integral.

Consolidar a celebración de eventos como o Festival do 
Pasatempo ou o Locura Fest.

Impulsar o uso do polígono de Piadela á procura do 
asentamento de novas empresas.

 Impulsar novas reducións impositivas de competencia 
municipal para facilitar a creación de novas actividades 
comerciais e empresariais.

PENSANDO NO RURAL

PENSANDO NO DESENVOLVEMENTO TURÍSTICO E ECONÓMICO

PENSANDO NO MEDIO AMBIENTE 
E NA MOBILIDADE

PENSANDO NAS PERSOAS

PENSANDO NA EDUCACIÓN E NA 
CULTURA

PENSANDO NO CASCO HISTÓRICO  

PENSANDO NO DEPORTE E NA 
MOCIDADE

PENSANDO NO PATRIMONIO

PENSANDO NO SOCIAL
Creación dunha liña de transporte público de interese 

municipal.
Continuar o Programa de pavimentación e mellora da 

seguridade en todas as parroquias.
 Programa permanente de actividades nos centros sociais 

municipais: ximnasia, memoria...
Plan de renovación de equipamentos: parques infantís e 

pistas polideportivas.
 Esixir a cobertura de fibra en todo o rural betanceiro.

 Transformación do parque infantil do Pasatempo nun parque 
temático inclusivo.

Potenciar o apoio ao comercio e a hostalaría local.

Creación de zonas wifi de acceso aberto.

Instalación de pantallas informativas nos barrios.

Potenciar o apoio ás entidades sociais, deportivas, culturais e 
empresariais.

Mellorar e dinamizar o mercado semanal cunha 

Creación dunha comunidade enerxética que dote de 
servizos á veciñanza e abarate a enerxía a particulares, empresas 
e Concello.

Creación de rutas ciclables.
Posta en marcha de zonas de carga eléctrica para vehículos, 

bicicletas e lanchas.

Campa de varada na zona portuaria.
Adquisición de varredoras eléctricas dentro do plan de 

limpeza.
Servizo de aluguer de bicis eléctricas.
Paseo na contorna do Mandeo e do Mendo.
Hortos urbanos.
Continuar coa eliminación de verquidos aos nosos ríos.
Eliminación de vertidos e vertedoiros incontrolados.

Humanización da praza dos Irmáns García Naveira.
Humanización do Valdoncel.
Renovación de todos os parques infantís con xogos 

inclusivos elaborados con materiais sostibles. 
Continuar ca eliminación de barreiras 

arquitectónicas.
Creación de zonas de lecer na Condesa e no 

Xuncaliño.

Impulsar melloras nos centros educativos públicos da 
cidade, en especial no Vales Villamarín.

Ampliar a oferta da Universidade Senior no noso municipio.
Creación dunha Escola de Música no Conservatorio.
Colaboración cos centros educativos para impartir talleres 

de coeducación en igualdade, civismo, prevención de drogo 
dependencias, educación sexual...

Creación da Cátedra de Turismo xunto coa universidade da 
Coruña que reflexe o papel de Betanzos como referente no sector , 
así como o inicio de novas actividades educativas na cidade.

Mellorar e potenciar as instalacións do Museo das Mariñas, 
da biblioteca e do Arquivo.

Dixitalización universal dos nenos/as e mozos/as de 
Betanzos.

Unir forzas xunto con outras administracións para a creación 
dun auditorio.

Creación dun programa de inmersión lingüística no 
estranxeiro.

Transformación integral do Mercado Municipal e posta en 
marcha do mesmo como ‘Urban Market’.

Aprobación definitiva do PEPOCH. Plan Especial de 
Protección e Ordenación do Casco Histórico.

Creación dunha zona pública de ocio infantil e de espazos 
verdes.

Creación dun centro enogastronómico para promoción do 
viño de Betanzos e dos produtos de proximidade.

Continuar coa recuperación das rúas do casco histórico.

Mellorar a iluminación dos puntos turísticos máis 
emblemáticos.

Creación de rutas peonís e ciclables.

Activar programas de impulso ao emprendemento de novas 
actividades empresarias e comerciais.

Incrementar a colaboración con todos os clubs 
deportivos betanceiros.

 Potenciar e mellorar as diferentes instalacións 
deportivas municipais e dar pasos cara a  construción dun 
segundo polideportivo municipal.

 Programación estable de formación para a mocidade 
betanceira.

Creación dun espazo ‘BetanMozo’ adicado ao ocio e 
lecer da mocidade no edificio de sindicatos. 

Creación dunha aula de estudo estable exclusiva para o 
estudantado. 

Ampliación da oferta deportiva con construción dunha 
pista de skate, dunha pista de salto de  lonxitude, pumptrack, 
zona de calistenia, petanca, novas pistas de pádel, antiga ruta 
da auga, etc.

Continuar coas rutas de sendeirismo, deporte nos ríos...
Mellora de instalacións deportivas para a práctica 

federada. 
Continuar coa captación de novos eventos deportivos 

de primeiro nivel en distintas disciplinas.

Continuar coa recuperación integral do Pasatempo.

Cubrir o claustro do Complexo Cultural Vicente de 
la Fuente para optimizar o espazo do Museo, Biblioteca e 
Arquivo.

Restaurar o edificio que hoxe acolle á Policía Local 
para crear un Centro de Interpretación do casco histórico.

Continuar coa recuperación de fontes, lavadoiros, e 
crear rutas sobre elas.

Adecuación do Edificio de Sindicatos para acoller 
entidades betanceiras, á Policía Local e un  espazo de co-
working para emprendemento.

Impulsar xunto co Ministerio de Turismo un Parador 
Nacional na contorna do casco histórico.

Aprobación definitiva do PXOM (Plan xeral de 
Ordenación Municipal).

Impulsar programas preventivos relacionados coa 
saúde mental en adolescentes.

Ampliar o programa de envellecemento activo (escola 
de costas, viaxes, bailes, obradoiros...) e desenvolver novas 
actuacións para intervir nos casos de soidade non desexada.

Reforzar os servizos de proximidade: axudas técnicas, 
xantar na casa, transporte adaptado, 

  axuda no fogar ou teleasistencia.
Completar os equipamentos sociais do municipio 

coa creación do centro de día para persoas maiores e 
discapacitadas, e do Centro de Información á Muller (CIM).

 Desenvolver as 88 accións recollidas no IV Plan de 
Igualdade.

Solicitar a inclusión da Escola Infantil Municipal na 
rede de “Galiñas Azuis” para unificar a atención á poboación 
de 0-3 anos.

Potenciar a conciliación ampliando o servizo de 
comedor aos campamentos urbanos.

Ampliar o Servizo de Atención Temperá (SAT) ata os 
12 anos.

PENSANDO EN BETANZOS



VOTA

@PSdeGPSOEBetanzos

@MBarralVarela

O vindeiro día 28 vólvense celebrar 
eleccións municipais. Eu encabezo  a lista 
dos socialistas na que se incorporaron 

caras novas, nunha mezcla de xuventude e 
experiencia, con representación de todos os 
sectores e zonas do municipio, persoas que 
sinten Betanzos e con capacidade para afrontar 
catro anos cruciais cun claro compromiso por 
riba de todo: Betanzos.

“Pensando en Betanzos. Nin máis nin menos”, 
o PSOE quere só pensar en Betanzos. Defender 
Betanzos como fixemos sempre, e seguir pen-
sando no seu crecemento e desenvolvemento 
nos distintos eixos, reclamando tamén para o 
noso concello o que lle corresponde.

Atrás quedan catro anos marcados, funda-
mentalmente, pola pandemia, que fixo mo-
dificar boa parte dos proxectos que tiñamos 
previstos para centrar os recursos municipais 
en axudar a quen peor o estaba pasando, forta-
lecendo aínda máis todas as políticas sociais e 
os programas de axudas priorizando ás persoas 
por encima de todo.

E a pesar de destinar moitos recursos a cubrir 
as necesidades da pandemia, fomos quen de 
seguir avanzando cara ao Betanzos que quere-
mos, pensando no seu futuro sen esquecer o 
seu pasado: seguimos coa renovación de rúas 
e de servizos na zona urbana; avanzamos na 
recuperación do patrimonio, como o Parque do 
Pasatempo, o Convento das Donas ou o Mer-
cado Municipal; continuamos cunha intensa 
promoción de Betanzos como cidade de servi-
zos, como cabeceira comarcal e como referen-
te turístico; fixemos o maior investimento que 
xamais se fixo desde o Concello na zona rural, 
con máis de tres millóns de euros na mellora 
de vías e na renovación da iluminación pública; 
realizamos un gran esforzo para ser sede de 

grandes eventos deportivos, culturais, históri-
cos ou festivos, colaborando con todo o tecido 
social betanceiro; e sobre todo, priorizamos as 
políticas dirixidas ás persoas, desde os máis 
pequenos aos maiores, duplicando o orzamen-
to destinado a políticas sociais….

E agora é necesario seguir avanzando, pen-
sando en Betanzos para continuar desenvol-
vendo o proxecto de cidade que Betanzos pre-
cisa, pensando unicamente en Betanzos, nese 
Betanzos que nos enche de orgullo, que é re-
ferente galego en tantos eidos, nese Betanzos 
que se adapta aos tempos e que é necesario 
que siga medrando con proxectos de mobili-
dade, con proxectos sostibles que fagan que 
o noso casco histórico sexa o motor e o eixo 
vertebrador dunha cidade que, cada día , vai a 
máis, nese Betanzos que por fin, contará cun 
Plan Xeral de Ordenación Municipal que nos 
permitirá desenvolver un concello adaptado ás 
necesidades actuais.

Ese Betanzos que recibiu xa máis de 4,5 mi-
llóns de euros de Fondos Europeos e que opta a 
conseguir outros tantos para que o concello, na 
zona urbana e na rural, siga a medrar con máis 
equipamentos e servizos. Un Betanzos que non 
se parará, como demostramos durante estes 
últimos anos onde destiñamos 3,8 millóns para 
Educación; 3,7 millóns para Cultura; 1,4 mi-
llóns para Deportes; 4,7 millóns en Servizos 
Sociais; 2,7 millóns en Emprego, e más de 3 
millóns para a zona rural e 4,5 millóns para a 
zona urbana.

Por todo iso, pensando en Betanzos, e só en 
Betanzos, pídovos o voso apoio o vindeiro día 
28 de maio para a candidatura do PSdeG-PSOE 
que encabezo. 

Grazas
María Barral Varela 

CANDIDATA Á ALCALDÍA 2023


